
 

 

Til Folketinget – Beskæftigelsesudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 415 af 28. april 2017 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Mattias Tesfaye (S). 
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/ Lisbeth Rasmussen 
  

24. maj 2017 
J.nr. 17-0871273 
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Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte, at SKAT er opmærksomme på det stigende antal virksomheder, 

der registrerer sig som IVS, og vil ministeren uddybe, hvorfor myndighederne har beslut-

tet denne skærpede opmærksomhed og om den skyldes misbrug af iværksætterselska-

berne? 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra SKAT: 

 

”SKAT kan bekræfte, at der er opmærksomhed på det stigende antal virksomheder, der 

registrerer sig som iværksætterselskab (IVS).  

 

SKAT er opmærksom på selskaberne, fordi selskaberne har begrænset hæftelse og alene 

hæfter med sin selskabskapital, som kan udgøre ned til én krone. SKAT har ikke på nu-

værende tidspunkt konkret belæg for at udtale sig om, hvorvidt der er et misbrug af 

iværksætterselskaber. 

 

SKAT har dog siden januar 2016 haft nedsat en fast taskforcegruppe med repræsentanter 

fra relevante forretningsområder og enheder i SKAT. Gruppen mødes løbende og følger 

bl.a. op på udviklingen i antallet af IVS’er og evaluerer gennemførte kontroller på områ-

det, fx i regi af projekterne Organiseret svig med negativ moms og Illegal import med punktafgifts-

pligtige varer m.fl.” 
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